Mary – A Biblical Walk with the Blessed Mother

瑪利亞- 聖言中與蒙福的母親同行

Session 5 – The Presentation & The Finding of Jesus in the Temple Luke: 2:21-52

第五課 - 聖母獻耶穌於主堂及與耶穌在聖殿重聚      路加福音 2:21-52

Obedient Parents (Luke 2:21-24)

聽命的父母 (路加福音 2:21-24)

1. Read Luke 2:21-24 . In what ways are Mary and Joseph model and obedient Jewish parents?

閱讀路加福音2:21-24. 瑪利亞和若瑟在那幾方面成為模範及聽命的猶太父母？
2. Verse 24 reports that Mary and Joseph bring a pair of turtledoves or two young pigeons for the purification ritual. Read what the Law requires in Leviticus 12:8. What does this tell us about the Holy Family?

在廿四節記述：瑪利亞和若瑟帶了一對班鳩或兩隻鶵鴿在潔淨祭禮中作奉獻。閱讀肋末紀 12:8 所載的律法要求。有關聖家的事情，它告訴了我們什麽？
Simeon’s Prophecy (Luke 2:25-35)

西默盎的預言 (路加福音 2:25-35)

While at the Temple in Jerusalem, Mary encounters a man named Simeon who has the Holy Spirit upon him and who is looking for the “consolation of Israel” (Luke 2:25). He has been given the extraordinary revelation that he will not die until he sees the Lord’s Christ, the Messiah (see Luke 2:26)

當瑪利亞在聖殿時，她遇到一位名叫西默盎的人。他得到聖神的臨在，正期待着以色列的安慰。(路加福音 2:25). 他曾蒙聖神的啓示：自己在看見上主的受傅者以前，決見不到死亡 (參看路 2:26)

3.Old Testament Connection: Read Luke 2:25-32, in which Simeon takes the child Jesus in his arms and utters a prophecy about the child’s greatness, using words that recall a famous prophecy from the book of Isaiah.

與舊約的聯繫：閱讀路加福音 2:25-32，當中描述西默盎用雙臂接過耶穌，並憶述《依撒意亞書》中一個眾所週知的預言，道出有關這嬰孩的偉大。
a. Now read that prophecy in Isaiah 42:1-6, which speaks about God’s Servant, the Redeemer God will send to rescue Israel. What does God say he has done with this Servant? ( See verse 6b.)

 現在閱讀依撒意亞先知書 42:1-6, 當中談及有關贖世的上主，派遣祂的僕人拯救以色列。關於上主與這僕人所作的，祂說了什麽？ (參閱6b 一節)
b. Read Luke 2:32. What does Simeon say about Jesus in this verse that recalls Isaiah 42:6?

閱讀路加福音 2:32,. 西默盎談及耶穌的什麽，使我們回想到依撒意亞先知書42:6？
c. What would this tell Mary about her child?

關於她的嬰孩，這告訴了瑪利亞什麽？
4. Next, Simeon utters a prophecy specifically to Mary. Read Luke 2:34-35

接着，西默盎特別為了瑪利亞，說出了他的預言。閱讀路加福音2:34-35。
a. In verse 35, speaks of a sword. Read the following Old Testament passages and note what the image of the sword is used to describe.
在第35節，談及「一把利劍」。閱讀舊約聖經的章節，記下那利劍形像的慣常描述。

Leviticus 26:6       肋未紀 26:6
Leviticus 26:7      肋未紀 26:7
Deuteronomy 32:25     申命紀 32:25
b. In light of this background, what does the image of the sword represent in the Old Testament? And what does this tell us about Simeon’s prophecy about the child Jesus in Luke 2:33-35?

透過這背景的認識，在舊約中，「一把利劍」所代表的意像是什麽」？在路加福音2:33-35，有關西 默盎對嬰孩耶穌的預言，它告訴了我們什麼？
c. Now read John 19:31-35, the account of Jesus’ death. How does Simeon’s prophecy about the sword relate to Jesus’death on the Cross?
現在閱讀若望福音 19:31-35, 耶穌聖死的描述。西默盎怎樣預言有關「一把利劍」及耶穌在十字架上死的關係？
d. Finally, what do you think Simeon’s word about a sword piercing Mary’s soul mean? Read also CCC 529.

最後，您認為西默盎所說的「一把利劍」剌透聖母的心靈，當中有什麽意思？  閱讀天主教教理 529.
Lost in Jerusalem (Luke 2:41-45)

在耶路撒冷失散  (路加福音  2:41-45)

Luke’s next account involving Mary’s life comes twelve years later, when the Holy Family is returning from their annual journey to Jerusalem for the feast of the Passover. This is one of the most important yearly feast, and Jews from all over the ancient world would travel to celebrate. 

路加接着的描述涉及十二年後聖母瑪利亞的生活，當中提及聖家每年前往耶路撒冷過逾越節。過完了節日，他們踏上歸程。逾越節是每年最重要節日之一，根據傳統，各地的猶太人會前往耶撒冷慶祝。

5. Read Luke 2:41-45. It is easy to wonder today how Mary and Joseph could leave their son behind in the big city of Jerusalem. What do these verses tell us that might shed light on how these holy and responsible parents could lose their child so easily?
閱讀路加福音 2:41-45。今天，我們容易明白，在耶路撒冷這般大的城市，瑪利亞和若瑟怎會留下他們的兒子。這幾段經節告訴我們為何這對神聖與有責任感的父母，竟會那麽容易丟下了他們的孩子？

“My Father’s House” ( Luke 2:46-52)

「我父的居所」 (路加福音 2: 46-52)

6. When Mary finally finds her son three days later, she ask why Jesus has treated his parents this way. But Jesus replies, “ How is it that you sought me? Did you not know that I must be in my Father’s house?” (Luke 2-49)

當瑪利亞最終在三日後找到她的孩子，她問衪為什麽要這樣對待他們。但耶穌回答她說：「你們為什麽尋找我？你們不知道我必須在我父親那裡嗎？」(路:2-49)
 a. What do you think it means that Jesus must be in his Father’s house? See also CCC 534.

耶穌必須住在天父的居所，您認為這是什麼意思？(參閱天主教教理 534)
b. Read Luke 2:50. How well do Mary and Joseph understand these words of Jesus?

參閱路 2:50. 瑪利亞和苦瑟明白耶穌的說話有多少？
c. Read Luke 2:51. What is Mary’s response to this event? ( See again  CCC534)

參閱路加福音2:51. 瑪利亞對這事件有什麽回應？ (再次參閱天主教教理 534)
d. What might Mary’s example teach us about how to respond when we do not understand why God allows us to experience moment of trial, uncertainty, or darkness or what God may be trying to teach us through these difficulties?

當我們不明瞭為什麽上主容許我們經歷試煉、不明朗或暗的時刻，或上主透過這些困難教導我們。瑪利亞的事例教導了我們如何回應這些情况？

7. This experience of Mary and Jesus anticipates what will happen to them at the climax of his mission. Answer the questions in the following chart, noting how this scene from Luke 2 might prefigure the events surrounding Jesus at the culmination of his pubic ministry and  Mary’ involvement there.

瑪利亞和耶穌的經驗，預示了耶穌的使命到達高峰時，將會有什麽事情發生。回答下列格內的各問題。注意這在路加福音第二章的情景如何預示了圍繞耶穌公開傳道及聖母參與的事件。

	Twelve-Year-Old Jesus Lost in the Temple ( Luke 2:41-52)

耶穌在十二歲時在聖殿與父母失散

(路2:41-52)
	Jesus Approaching the Culmination of His Public Ministry

耶穌邁向公開傳道的高峰

	Read Luke 2:41. Jesus travels from Galilee to what city?

閱讀路2:41. 耶穌從加里肋亞往那個城市？


	Read Luke 9:51. Near the end of his public ministry, Jesus travels from Galilee to what city?

閱讀路9:51. 在接近祂公開傳道的尾聲，耶穌從加里肋亞前往那個城市？



	Read Luke 2:41. For what feast does Jesus travel to this city?

閱讀路2:41. 耶穌在那個節日前往這個城市？


	Read Luke 22:1. What feast is approaching when Jesus arrives in the city?

閱讀路22:1. 當耶穌到達這個域市時，接近那個節日？



	Read Luke 2:46. What building does Jesus visit there?

閱讀路2:46. 耶穌到訪了那座建築物？


	Read Luke 19:45. What building does Jesus visit there?

閱讀路19:45. 耶穌探訪了那座建築物？



	Read Luke 2:45. What happens between Mary and Jesus while he is in this city?

閱讀路2:45. 當耶穌在這個城市時，祂和瑪利亞之間發生了什麽事情？


	Think about it: What happens between Mary and Jesus on Good Friday, when Jesus is crucified?

請思考：在受難日耶穌被釘苦架，祂和瑪利亞之間發生了什麽事情？


	Read Luke 2:46. On what day of the week are Mary and Jesus reunited?

閱讀路2:46.  瑪利亞和耶穌在該週的那一天重聚？


	Read Luke 9:22. On what day after his death would Mary and Jesus have been reunited?

閱讀路9:22.  在耶穌死後那一天，瑪利亞和衪會彼此重聚？




